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....................................................... , data ........................... 
imię i nazwisko, klasa i miejscowość szkoły 

 

 

TEST 

 SPRAWDZAJĄCY 

 ZNAJOMOŚĆ ZASAD PISOWNI 

 

 

 

1) „Ó” piszemy wtedy, gdy: 

- w wyrazach pokrewnych „ó” wymienia sie na: ....., ....., ....... . 

np. dół - .............., szóstka - ................, wróć - ..............,  przyjaciółka - ............................... . 

- w zakończeniach wyrazów: -........, -........., -.......... . 

np. klas..........., kartk............, sur..........., Zając..........., Krak......... . 

- w kilku wyrazach na początku: ów, ..........., ............, ............... . 

 

2) „U” piszemy: 

- na .......................... wyrazu, np. ..........................., ........................., .................., ................ . 

- zawsze na ....................... wyrazu, np. ........................... . 

- w zakończeniach rzeczowników i przymiotników: - ulec, -......., -........., -un, -......., -.......... . 

np. bieg......., mal........., rys........., ..............., ..................., . 

 

3) „Rz” piszemy: 

- jeżeli w innych formach tego wyrazu lub w wyrazach pokrewnych wymienia się na: ........, 

np. rowerzysta - ......................, lekarz - ......................, powtórzyć - ..................................... .  

- po spółgłoskach: p, ...., ...., ...., ...., ...., ...., ...., .... . 

w rzeczownikach rodzaju męskiego zakończonych na -......, -......, -.........., -......... . 

 

4) „Ż” piszemy: 

- wtedy, gdy w innych formach tego wyrazu lub w wyrazach pokrewnych wymienia się na:  

g, ...., ...., ...., ...., .... . np. pieniążek - ........................, drużyna - .................., przerażenie - 

........................., trwożenie - ........................, krążek - ..................., wyżej - .......................... . 

- w zakończeniach: -...., -...., np. ..................., ...................... . 

- po spółgłoskach: l, ...., ..... ,….., np. ..................., ......................, ....................... .  

 

5) „H” piszemy: 

- wtedy, gdy w wyrazach pokrewnych zachodzi wymiana na: g, ...., ....., np. błahy - ............, 

druh - ..................... .  
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- w słowach tzw./ hałaśliwych, np. huk, ................, .................., .................., ....................... . 

 

6) „Ch” piszemy: 

- jeżeli w innych formach tego wyrazu lub w wyrazach pokrewnych „ch” wymienia się na ... 

np. piechota - ................., sucho - ................, głuchy - ............. . 

- zawsze na ................... ..wyrazu, np. ....................., .........................., ................., .................  

- po literze ....., np. ...................., ..........l.......... . 

- piszemy przed spółgłoskami: ……………………………………………………………….. 

 

 

Wyjaśnij pisownię wyrazów: 

trójka -  

ogród -  

skrócić 

twórca -  

borówka -  

późno -  

kółko -  

babunia -  

zasuwka -  

ładunek -  

honor -  

hałas -  

bohater -  

schody -  

piechota -  

schron -  

ucho -  

brzoza -  

spojrzeć -  

rzeka -  

obrażać -  
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pieniążek -  

mosiężny -  

niżej -  

kronikarz -  

tchórz -  

dworzec -  

wodomierz -  

lekarz -  

bramkarz –  

wschód –  

drużyna –  

surówka –  

kapusta –  

hamulec –  

piechota –  

schron –  

oranżada –  

lżej –  

pół –  

książka – 

garaż –  

kalendarz – 

 

 

 


